
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Sługockiego 

na 37. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 marca 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Konstantego Radziwiłła 

Szanowny Panie Ministrze! 

W tym oświadczeniu pragnę ponownie zwrócić uwagę na projekt ustawy o zmianie ustawy  

o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych i przedstawić stanowisko 

Lubuskiego Szpitala Specjalistycznego Pulmonologiczno-Kardiologicznego w Torzymiu. Przedmiotowa 

ustawa ma za zadanie podzielić lecznice na szpitale pierwszego, drugiego i trzeciego stopnia, onkologiczne, 

pulmonologiczne i pediatryczne. Jednak w jej założeniach, jak podkreślają zainteresowani, nie uwzględniono 

takich profili jak chociażby chemioterapia-hospitalizacja czy chemioterapia w trybie jednodniowym. Ponadto 

w zakresie kryteriów kwalifikacji świadczeniobiorców do poszczególnych poziomów zabezpieczenia projekt 

Ministerstwa Zdrowia proponuje wyłączenie profilu chirurgia klatki piersiowej jako obowiązkowego  

w przedmiotowej kwalifikacji. 

Zdaniem władz szpitala zapis w akcie prawnym regulujący tę kwestię powinien brzmieć następująco:  

„do poziomu szpitali pulmonologicznych kwalifikuje się świadczeniodawców udzielających świadczeń  

w ramach profilu choroby płuc oraz jednego z trzech pozostałych profili określonych w §2 pkt 4 lit. b – dla 

dorosłych lub dla dzieci, w przypadku których co najmniej 50% przypada na świadczenia należące do tych 

profili w ciągu ostatniego zamkniętego roku, pod warunkiem niezakwalifikowania do poziomu wymienionego 

w ust. 5 oraz poziomu ogólnopolskiego”. 

Szanowny Panie Ministrze, przedmiotowa ustawa swoimi konsekwencjami, jak pokazuje przykład 

Lubuskiego Szpitala Specjalistycznego Pulmonologiczno-Kardiologicznego w Torzymiu, zagraża wielu 

szpitalom i w konsekwencji może doprowadzić do ich zamknięcia – tylko dlatego, że z różnych względów 

szpitale te nie spełniają nowych, proponowanych przez ministerstwo warunków i w konsekwencji mogą nie 

znaleźć się w obrębie tzw. sieci. Przedmiotowa ustawa zagraża szpitalom w całym kraju, w tym także  

w województwie lubuskim, gdzie według danych przygotowanych przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Lubuskiego zamknięciem zagrożone są 24 szpitale, zarówno szpitale podległe samorządowi województwa 

lubuskiego, jak i szpitale powiatowe. 

Dlatego też zwracam się do Pan Ministra z uprzejmą prośbą o zajęcie stanowiska w odniesieniu do 

podanych informacji oraz o odpowiedzi na następujące pytania. 

1. W jaki sposób kierowany przez Pana resort planuje zagospodarowanie tych sieci szpitali, które nie 

znajdują się w tzw. sieciach? 

2. Proszę o przedstawienie konkluzji płynących, po odbytych konsultacjach społecznych, ze środowisk 

medycznych w przedmiotowej sprawie. 

Z poważaniem 

Waldemar Sługocki 

 


